
 

 

 

 

Yhteenveto Grand Basset Griffon Vendeen-rodun 

kasvattajille tehdystä kyselystä 2024 

Suomen Bassetkerho r.y 

  



1. Mielestäsi rodun tärkeimmät jalostukselliset haasteet? 
• Yksinomaan ulkomuodollisiin tavoitteisiin perustuva jalostus.   
• Pieni populaatio, jolloin monissa asioissa joutuu tekemään kompromisseja. 
• Ei löydy jalostusmateriaalia, koiria ei saa jalostukseen.  
• Yhteistyön puute kasvattajien kesken.  

 
2. Miten näet rodun nykytilanteen? 

• Surullisena. Kotimaassaan Ranskassa rotu lähenee sukupuuttoa.  
➢ Kasvattajat vanhenevat 
➢  Rodun suosio vähentynyt paljon 
➢  Metsästystä vastustetaan 

• Suosio lisääntynyt maissa, joissa rodulla ei ole minkäänlaista käyttöstatusta.  
•  Uusia ulkomuototuomareita koulutettaessa ei ole enää arvostelukoetta. 

➢ 2024 alkaen riittää vaan koulutus, jonka kesto vain tunnin ja paikalla on 
vain kaksi koiraa.  

 
3. Onko rotu jakautunut mielestäsi erillisiin linjoihin? jos on milloin 

• Ei vielä, mutta sekin varmaan vielä edessä.  
• On jakautunut näyttelylinjaisiin ja metsästyslinjoihin.  

 
 

4. Miten näet rodun tilanteen muissa rotua kasvattavissa maissa? onko niistä 
helppoa saada vierassukuisia jalostuskoiria? 

• Vuosittaisissa pentumäärissä rodun suurimmat maat ovat NL ja UK, ja eniten 
rodun suosio kasvaa USA:ssa. 

➢ Missään näistä maista rotu ei ole käyttökoira, mutta geenipoolin 
ylläpidon ja kehittämisen kannalta niillä on iso merkitys.  

• Vierassukuisten koirien saanti onkin jo eri juttu, näissä ”valtamaissa” niitä ei 
taida olla.  

• Jalostusmateriaalia kyllä saa rodun kotimaastakin, jopa meille harvinaisempia 
sukuja, kunhan itse näkee vaivaa.  

• Rodun kotimaassa Ranskassa on mahdollisuus rotuunottoon, joka 
mahdollistaa geenipoolin rikastuttamisen. 

• Sama kun Suomessa. Jalostusmateriaalia ei saa. 
• Jalostusuroksista joutuu maksamaan useita tuhansia euroja. 

 
 
 
 
 



5. Näkemyksesi rodun alkuperäisen käyttötarkoituksen toteutumisesta 
nykypäivänä? Miten alkuperäiset, rodunomaiset käyttäytymistarpeet saadaan 
toteutettua nykypäivänä? 

• Ei toteudu, ja hyvin harva rodun omistaja on edes kiinnostunut yrittämään.  
• Suomessa tähän olisi mahdollisuuksia, mutta esim. Isossa-Britanniassa tai 

Alankomaissa ei. 
• Rotu on jalostettu ajamaan ajueena, mutta Suomessa tämä ajomuoto ei ole 

mahdollinen.  
•  Maastot haastavia, etenkin Etelä-Suomessa. 

➢ Isot maantiet ja vilkasliikenne 
 

6. Näkemyksesi kasvattajana rodun luonteesta päivittäistilanteissa? 
 

• Mahdolliset luonne erot erimaiden populaatiossa?  
➢ Mahdoton kommentoida 
➢ Suuret erot. Euroopasta tulevat koirat kasvatetaan suurimmaksi osaksi 

kenneltiloissa. 
       → Sisäsiisteys puutteellista 

→ Pelokkaita ja arkoja, kun sosiaalistaminen puuttuu 
→ Tottumattomia perhe-elämään 

 
• Käyttäytyminen koiran jäädessä yksin kotiin, ongelmia?  

➢ Ei sen enempää kuin muissakaan roduissa. 
➢  On ongelmia etenkin koronan jälkeen: 

→eroahdistusta 
→tuhoavat omaisuutta 
→ulvovat. 

 
• Sosiaalinen käyttäytyminen (suhtautuminen vieraisiin ja tuttuihin koiriin tai 

ihmisiin, aggressiivisuus)  
➢ Pääsääntöisesti avoimia ja luokse päästäviä vieraita ihmisiä kohtaan. 
➢ Yksilöt pärjäävät vieraiden koirien kanssa 
➢ Laumana puolustavat omaa reviiriä 
➢  Lauman sisällä narttujen välillä voi tulla pahojakin yhteenottoja. 
➢ Käytösongelmat ovat lisääntyneet  

→suurin syy on, että pentu mennyt väärään perheeseen, jossa ei 
osata ”lukea” koiraa. 

➢ Grandi on vaativa rotu. 
 
 

 



•  Pelot, ääniherkkyys (millaisia pelkoja rodussa esiintyy)  
➢ Hyvin vähäistä 
➢  Ääniherkkyys lisääntynyt (kovat äänet, ukkonen, ilotulitteet jne.) 
➢ Isot tummat/mustat koirat 
➢ Jos ihminen lähestyy tummissa vaatteissa suoraan kohti tai suoraan 

yläpuolelta → pelkoa 
 

•  Ennenaikainen dementia eli ikään liittyvät käytöshäiriöt  
➢ Ei esiinny rodussa 
➢  Iäkäs grandi ottaa ns. omia oikeuksia  

 
•  Onko rodussa rakenteellisia tai terveydellisiä seikkoja, jotka voivat 

vaikuttaa koirien käyttäytymiseen?  
➢ Korvien hiiva- ja bakteeritulehdukset 

→kipu korvissa 
➢ Rakenteellista on käyrät eturaajat, jotka pitäisi jalostaa suoraksi  
➢ Jos koiralla on liian pitkä selkä saattaa syntyä selkäongelmia 

 → kipua 
  

• Miten korjaisit mahdollisia ongelmakohtia? 
➢ Valikoimalla jalostuskoirat viisaasti  

 

 
7. Kerro näkemyksesi kasvattajana rodun lisääntymiskäyttäytymisestä: 

• Juoksujen välit:  
➢ Keskimäärin 7–8 kk 
➢ Useimmiten juoksut alkavat 12 kk iässä tai siitä yli, harvemmin alle 9 kk 

 
• Imettämisaika:  

➢ Emä alkaa vieroittaa itse 5vk iästä lähtien - jotkut emät haluavat imettää 
niin kauan kuin pennut yrittävät. 

➢ Emät imettävät niin kauan, kun annetaan, 7 vko ikäisille emä kyllä jo 

ilmoittaa, että tekee kipeää. 
 

• Luonnollinen astuminen: 
➢ Onnistuu luonnostaan. 
➢ Osa uroksista hoitavat astumisen yksin, toisia joutuu auttamaan vähän. 
➢ Kiinniolo aika noin 10–40 min. 

 
 



• Pentujen hoivaaminen:  
➢ Luontaisesti hyvät hoivavietit, myös ensisynnyttäjillä. 

 
• Pentukuolleisuus: 

➢ Vähäistä 
➢ Yleensä jos pentuja kuolee niin ovat tulleet ilman pussia ja olleet liian kauan          

synnytys kanavassa. 
 

•  Synnynnäiset viat / epämuodostumat:  
➢ Hyvin vähäistä   

 
8. Rodun merkittävimmät ja yleisesti esiintyvät sairaudet?  

• Hiiva- ja bakteeritulehdukset korvissa 
• Vatsa ja suolisto-ongelmat → ruokinta peräisiä? 
•  Eturaajojen luusto-ongelmat. 
• Epilepsia 
• Steriili aivokalvontulehdus, SRMA 
• Perinnöllinen harmaakaihi  
• Kilpirauhasen vajaatoiminta 

 
9. Onko rodulla mielestäsi ulkomuotoon liittyviä anatomisia piirteitä, jotka 

altistavat rodun yksilöt sairauksille tai hyvinvointiongelmille?  
• Korvat  
• Tappijalat 
•  Kondrodystrofia 

 
10. Poikkeaako rodun nykyinen ulkomuoto mielestäsi rotumääritelmään kirjatusta?  

• Rakenteellisesti ei, karvan laadussa on paljon vaihtelua. 
• On oltava tarkkana, jotta grandi pysyy oikeanlaisena, ettei oikea grandi tyyppi 

häviä. 
 

11. Onko rodun rotumääritelmässä mielestäsi vaatimuksia rakenteesta, jotka 
altistavat koirat hyvinvointiongelmille?  

• Ei, rotumääritelmä on laadittu työkoiralle, ja sellaisena pysynyt.  
→Tulkinta ongelmia; esim. rotumääritelmässä korvien kuuluu ulottua kuonon 
kärjen yli, käytännössä niiden toivotaan olevan mahdollisimman pitkät. 
 
 

 



12. Näkemyksesi kasvattajana siitä mihin suuntaan rotua tulisi seuraavaan viiden 
vuoden aikana viedä? Mahdolliset uhat ja haasteet? 
 

• Jalostuspohja: 
➢ Olisi kiva saada uusia linjoja jalostuskäyttöön.  
➢ Uhkana on, että jalostuspohja kapenee entisestään. 
➢ Ehdottomasti yhteistyö kasvattajien kanssa saatava toimimaan.  
➢ Uhkana rodun kuoleminen sukupuuttoon 

 
•  Luonne: 

➢ Rotuun pitäisi saada lisää tasapainoisia ja toimintakykyisiä koiria. 
➢ Aggressiivisen käyttäytymisen taustalla olevat terveysasiat tulisi selvittää.  
➢ Uhkana huonohermoisten ja pelkoagressiivisten koirien lisääntyminen. 
➢ Oltava tarkka kenelle pennun myy 
➢ Jalostukseen ei saa käyttää arkoja ja pelokkaita koiria 

 
• Käyttöominaisuudet: 

➢ Käyttötulosvaatimus FI MVA arvoon nostaisi rodun käyttöpuolen arvostusta ja 
harrastusta, sekä edesauttaisi näiden ominaisuuksien säilyttämistä. Uhkana 
niitten katoaminen. 

➢  Käyttökokeita, joissa koirat voisivat ajaa ajueena  
➢  Nykyisiä käyttökoe vaatimuksia pitäisi helpottaa.  

 
• Terveys: 

➢ Rotu on pääsääntöisesti pitkäikäinen ja kohtuullisen terve, ja tietysti sen toivoisi 
säilyvän näin. Uhkana tilanteen heikkeneminen. 

➢ Epilepsian esiintyvyys rodussa selvitettävä.  
 

• Lisääntyminen: 
➢ Onnistuu luonnollisesti, ja sitä tulee vaalia.  
➢ Uhkana hedelmällisyyden huonontuminen. 
➢  Rodussa on joitakin uroksia, jotka ovat steriilejä.  
➢ Jalostuspohja on liian suppea.  

 
•  Ulkomuoto: 

➢ Ulkomuototuomarikoulutukseen pitäisi panostaa 
→ Tuomareille enemmän rotutuntemusta 
→Selkeät hylkäävät virheet pitäisi arvostella hylsyksi.  

➢ Uhkana jalostuksen painottuminen entistä enemmän pelkkään ulkomuotoon. 
➢  Oikean rotutyypin häviäminen. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 


